
VBBN-ZLTO / ABTB 

Informatiebulletin nummer 2 
.los Plaizier. voorzitter I BBN..Un Rietveld, voorzitter BvBZLTO 
Onderzoek van de besturen van Bond van Bijenhouders 
ZLTO en \ 'BBN, om te komen tot één organisatie voor 
bijenhouders. 
Tweede overleg bestuur Bond van Bijenhouders ZLTO 
en bestuur VBB.N', 13 januar i 2005. 
Tijdens dit tweede overleg is verder gewerkt lum het onder
zoek om te komen tot een nieuwe bijenhoudersvereiugiiig, 
De beide Commissies, Organisatie en Financiën, die vorige 
keer waren lienoemd hadden elk een vooriopig tussen
rapport ingeleverd. 
De gezamenlijke besturen maakten kennis met Jaap ten 
Berge, imker en notaris uit Nijmegen die zich bereid 
verklaarde als adviseur aan de besprekingen deel te nemen, 
fiïi de bijeenkomst van de Commissie Organisatie had 
Jaap ten Berge reeds geparticipeerd, 
Opvallend was de goede sfeer in het bestuurlijk overleg, 
Beide besturen zijn bereid om open over de problematiek 
te discussiëren en gaven daarmee ook aan vertrouwen in 
de goede afloop \'an de operatie te hebben, 
Bij de bespreking \an het tussenrapport van de Commissie 
Organisatie (Aat l^ietveld, Jos Plaizier. Rob Nijman en 
Jack van der Dussen) werd al snel duidelijk waar de 
knelpunten zich bevinden. Jaap ten Berge legde het uit; 
het doel van de twee organisaties is een nieuwe organisatie 
op te richten. Door het verleden is fusie een beladen woord, 
maar de juridische term voor samenvoegen is fusie. Fusie 
is gemakkelijker dan dat beide verenigingen zich moeten 
ophetTen en dan een nieuwe vereniging oprichten. Jaap 
heeft de statuten van beide verenigingen gelezen en consta
teert dat de structuren niet gelijk zijn. Leden van de ZLTO 
bestaan uit verenigingen. De ZLTO heeft zodoende circa 
60 leden. De leden van de VBBN bestaan uit alle leden/ 
imkers. Een tussenstap, die nodig is. zal dus moeten zijn 
de organisaties dezelfde structuur te geven, 
Ook de bevoegdheden en de positie van de Kringen of 
Groepen en van de Algemene Ledenvergadering vereisen 
nog veel beraad, 

De Commissie Organisatie had ook nagedacht over de 
doelstellingen van de nieuwe vereniging, In dit verband 
was het verheugend dat de Algemene Vergadering van de 
Vlaamse Inikersbond recent nieuwe statuten hadden aan
vaard. Daarin waren nieuwe geactualiseerde doelstellingen 
opgenomen. Deze zou mogelijk als voorbeeld kunnen 
dienen voor het formuleren van een doelstelling voor de 
nieuwe op te richten organisatie. 
De Commissie Financiën (de penningmeesters Anton van 
Doren en Kees Bos) had de vermogenspositie van beide 
verenigingen naast elkaar gelegd en geconstateerd dat de 
xermogens (uitgedrukt in een bedrag per lid'imker) niet 
zo veel verschilden, 
De vergadering besloot om de beide commissies hun werk
zaamheden te laten voortzetten. Waarbij de Commissie 
Organisatie (met behulp van Jaap ten Berge) concrete 
voorstellen voor de organisatiestructuur gaat maken en de 

Commissie Financiën een begroting voor de nieuwe ver
eniging zal gaan maken, 
Het bestuur \an de BvB ZLTO gaf aan een tussentijds 
\'erslag van deze werkzaamheden te bespreken tijdens hun 
.Mgemene Ledenvergadering (2 april a,s.) vvaarin de leden 
worden verzocht in te stemmen met het voorstel verder te 
werken aan de oprichting van een nieuwe bijenhouders-
organisatie. Ook het besiuur \an de VBBN zal zijn 
Algemene Leden Vergadering informeren op 19 maart a.s. 
Tenslotte constateerde de vergadering dat de planning. 
zoals vorige keer vastgesteld, nog steeds relevant en van 
kracht is. 
Een volgende bespreking met de twee x'oliallige besturen 
is vastgesteld op 13 april 2005, na de ALV's van de beide 
organisaties. 

Imkersbond A 

Bij gepraat (36) 
Uric Blankert, voorzitter ABTB 
Op 10 januari werden tijdens de hoofdbestuursvergadering 
voornamelijk de puntjes op de i gezet voor de voorberei
dingen van de algemene ledenvergadering van 5 maart a.s. 
• Op uitnodiging van de VBBN afdeling Bemmel bezocht 
ik een lezing van Leen van 't Leven, 'De Heselbergh', 
Apeldoornseweg 232 6815 AB Arnhem, 026-44 62 588, 
fax 026-44 52 974, E; diibbelel@iris-advics.nl. De heer 
Van 't Leven is als werknemer van de Koninklijke Heide-
maatschappij jarenlang werkzaam geweest in Zuid-Amerika 
(Brazilië en Suriname) en is als imker geconfronteerd met 
de nieuwe Braziliaanse bij. ook wel de africanized honey
bee genoemd. De heer van 't Leven is ook actief \ oor de 
vereniging NECTAR waarin ook de heer M,J, Sommeijer 
veel werk verricht (zie Bijgepraat ?,}). Binnenkort reist hij 
af voor een korte missie in een EU-project naar Kyrgyzstan. 
een reservaat in het Tienshangebergte om een bijenhouder
coöperatie bij te staan. Zijn zoon heeft in Suriname een 
imkerbedrij f met tussen de 90 en 100 volken. Tijdens de 
lezing werden niet alleen beelden getoond van het imkeren 
in Suriname maar ook de ontwikkeling en de kenmerken 
van de kruising van de .MVikaanse met de Europese bij 
(de Italiaanse bij), thans ook wel de Killerfyee genoemd. 

• Op 21 januari was de jaarvergadering van mijn afdeling 
imkervereniging Oost-Betuwe, Een dag later, zonder 
agenda en met een wandeling op het landgoed aan de voet 
van de Postbank een bijeenkomst van het hoofdbestuur, 
Tijdens de wandeling werd teruggekeken op en vooruit
gezien naar de ontwikkelingen in en om de imkerbond, 
• Onder leiding van de heer J. Dommerholt vond op 29 
januari in het Wentgebouw op de Uithof van de Rijks
universiteit Utrecht een goed bezochte koninginnenteeltdag 
plaats, 
Jeroen Donders van PPO-Bijen had met hulp van Marie 
José Duchateau en enkele commissieleden een mooie 
powerpointpresentatie gemaakt van de Aethina tumida (de 
Kleine Bijenkastkever, in het Engels Small Hive Beetle). 
Deze presentatie die niet alleen de ontwikkeling, de 
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verschijningsvorm, de \erspreidingsmogelijkheden en de 
reactie \an de bijen bevatte, maar ook reeds bekende 
bestrijdingsmethoden, is zeer instructief. Hel is xerheugend 
dat hij zich zal inspannen deze presentatie op de website 
van PPO-Bijen te plaatsen. 
Johan Olde Dubbcllink \erteldc overeen Hongaarse 
methode van de heer Koiiia betreffende de \arioabestrij-
ding. Er wordt gewerkt met ronde ramen die in de 
ontwikkelingsfase tot ongeveer half juli met de hand of 
mechanisch één of meerdere keren per dag 180 graden 
worden gedraaid. Boven het moerrooster staat de honing-
hak. Deze methode, die tevens zwermverhinderend werkt 
(doppen komen niet tot ontwikkeling) verstoort ook het 
oriëntatatievermogen van de varroamijt die gewend is op 
een vaste plaats in de pop een gaatje te maken en op een 
vaste plaats zijn ontlasting te doen. De honing wordt naar 
boven gebracht en de uitgebouwde kuiistraat beval horizon
taal gerichte cellen. De hiervoor ontwikkelde Schederkast 
kost naar verluidt €264.- e\cl. BTW. Meer informatie kunt 
u vinden op wwvv,anivet.hu. Op de vraag vanuit de zaal 
of deze methode niet dieronvriendelijk is, gaf ,L 
Dommerholt met een kwinkslag het antwoord; ja. het is 
dieronvriendelijk voor de varroamijt! 
De heer J. Trip vertelde na de goed verzorgde lunch over 
zijn bezoek aan een kunstmatige Inseminatiedag van 
koniginnentelers in Duitsland. Hij was onder de indruk 
van het door de heer Perner ontwikkelde K.l-apparaal dat 
hij als fijne metaalbewerker had gemaakt voor nog geen 
€50,- tegen de gangbaar in de handel zijnde opstelling 
van R Slay die al gauw zo'n €2,600,- kost, 
Henk Kok gaf een presentatie over het belang v an 'darren', 
die hij ook gaf op Schiermonnikoog voor de bijenteeltdo-
centen die daar een koninginnenteeltcursus volgden. Deze 
presentatie is te downloaden van www.n(n\lined.nl ku-.zi/i. 
Wist u dat een dar maar een week geslachtsrijp is en dat 
minder dan 30% van de aanwezige darren in staat is de 
koningin goed te bevruchten, dat de dar pas na 12 tot 14 
dagen van zijn ontwikkelingsfase geslachtsrijp is en 96% 
van de darren terugkeert in het volk'? 
De heer Gerrit Freije. stalbeheerder van het teeltstation 
Schiermonnikoog, gaf een uiteenzetting van het ombouw-
projeet Carnica-imkers van de vereniging VCI. 
Wilt u hier meer over lezen dan kunt u dit doen op 
www.carnica.tmfweb.nl. 

De dag werd afgesloten door Marie José Duchateau met 
een oproep voor verjonging van de commissie en de mede
deling dat het in het voornemen ligt volgend jaar het accent 
te gaan leggen op de genetische eigenschappen van de bij. 
• In het blad BIJEN 14( 1) stond een artikel van de 
commissie Bijenteeltonderwijs waar ik nog even op wil 
reageren. Voorop gesteld wil ik zeggen dat vvij grote 
waardering hebben voor inzet van deze Commissie. De 
.\BTB en zover mij bekend ook de ANI willen volledig 
meewerken aan het programma van de Commissie Bijen-
teeltondenvijs als deze een onderdeel wordt van de 
Bedrijfsraad en de diploma's door de Bedrijfsraad worden 
uitgegeven. Voorts hebben wij gesteld dat de prijs van de 
cursussen door de organiserende verenigingen wordt vast
gesteld om de mogelijkheid te houden zo laagdrempelig 
mogelijk onderwijs volgens het door de onderwijscommis
sie aanbevolen leerprogramma aan te kunnen blijven 
bieden, 
In het begin van mijn imkerschap was er een gehandicapte 

cursist van het Dorp uit .Arnhem die met achterbehande-
lingskasten werkte, In maandblad januari-februari 2005 
van de Vlaamse imkerbond werd mijn aandacht getrokken 
door een artikel Bees on Wheels: imkeren voor mensen 
met een handicap. Als u meer wilt weten over dit project 
van Chris Simoens en prof. Dr. Frans Jacobs dan kunt u 
contact opnemen met hel informatiecentrum voor de 
Bijenteelt, Campus De Sterrre -S33 Krijgslaan 181 9000 
Gent, 0032-92 64 49 28, fax 0032-92 64 49 38, 
E: eliliris.simoens(ii:tigent.he, www.honeybce.be. Wellicht 
is het ook aardig als u uw ervaringen uitwisselt met de 
redactie van blad BIJEN, 
In een volgende bijdrage zal ik u vertellen over onze 
studiedag en de ervaringen die ik weer opdeed in ons zo 
boeiende imkervak. Denkt u bij het reizen in het voorjaar 
aan het aanbrengen van naam en adresgegevens op de 
kasten en hel registreren van de verplaatsingen'.^ 

Reis Ierland 
Zoals u al in eerdere artikelen hebt kunnen lezen, hebben 
wij voor u een prachtige reis door Ierland met een bezoek 
aan het .Apimondiacongres. 
Tijdens deze rondreis worden naast het .Apimondiacongres 
vele andere bezienswaardigheden bezocht, zoals de 
Connemararegio. beroemd om zijn schitterende natuur, 
schapen en honderden kleine meren, de stenen muren. 
kleine boerderijen en met heide bedekte heuvels. De 
'KlilTen van Moher', de 'Burren' regio, de tuinen van 
Powerseourt en meer. Meer informatie kunt u vinden op 
www,imkersverenigingwehl,nl, 'reis Ierland' aanklikken, 

Uit het Hoofdbestuur 
N'ergadering 13 januari 2005 

Roh 'Vi/man, secretaris V'BBiS 
De eerste vergadering van 2005, Ook nu weer zijn alle 
leden van het HB aanwezig. Toch is dit belangrijk te ver
melden, Het HB telt zeven leden, inclusief de voorzitter, 
Bij verhindering van één of meer leden wordt het wel een 
kleine club om te vergaderen en zeker als er belangrijke 
beslissingen genomen moeten worden. 
• Bij de mededelingen doet de voorzitter verslag van zijn 
vervolggesprek met de organisatie Multiple Sclerose 
Internationaal (MSI), In Nederland hebben ongeveer 
16,000 mensen Multiple Sclerose, een aandoening van 
het centrale zenuwstelsel. De Universiteit van Groningen 
heeft een onderzoek afgesloten waarbij bijengif wordt 
toegepast om verlichting te brengen in de klachten van de 
patiënt. Het rapport van dit onderzoek wordt in mei 2005 
verwacht. Vooruitlopend op dit rapport heeft het HB al 
een mogelijke strategie uitgezet. U hoort hier later wel 
meer over. 
• De voorzitter schrijft een brief met felicitaties aan onze 
cöiicga-imKer ViKtor joeciiepiKO. i>ia twee zeer rumoerige 
verkiezingsronden heetf Joeehenko de verkiezingen 
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